

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Six Hundred and Fiftieth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, concerning lead additives in gasoline, presented by the honourable Member for Winnipeg—Birds Hill (Mr. Blaikie) on Tuesday, June 28, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Six Hundred and Fifty-First Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of the Province of Ontario, concerning pornographic material, presented by the honourable Member for Leeds—Grenville (Mrs. Cossitt) on Tuesday, June 28, 1983, and finds that the petition does not meet the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that she had received an objection, signed by the honourable Members for Don Valley East, York Centre, Mississauga North, Scarborough West, Gatineau, Grand Falls—White Bay—Labrador, Burin—St. George's, Laurier, Willowdale, Sudbury and Bellechasse, filed pursuant to section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970, to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Newfoundland.

By unanimous consent, it was ordered,—That the objection be printed as an appendix to this day's *Votes and Proceedings*.

Madam Speaker informed the House that she had received an objection, signed by the honourable Members for Skeena, Regina East, Winnipeg—St. James, Kootenay West, The Battlefords—Meadow Lake, Humboldt—Lake Centre, Spadina, Broadview—Greenwood, Saskatoon East and Nanaimo—Alberni, filed pursuant to section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970, to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of British Columbia.

By unanimous consent, it was ordered,—That the objection be printed as an appendix to this day's *Votes and Proceedings*.

Madam Speaker informed the House that she had received an objection, signed by the honourable Members for Terrebonne, Joliette, Labelle, Dollard, La Prairie, Pontiac—Gatineau—Labelle, Chicoutimi, Saint-Denis, Lévis and Montreal—Sainte-Marie, filed pursuant to section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970, to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Quebec.

By unanimous consent, it was ordered,—That the objection be printed as an appendix to this day's *Votes and Proceedings*.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le six cent cinquantième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, concernant les additifs de plomb dans l'essence, présentée par l'honorable député de Winnipeg—Birds Hill (M. Blaikie) le mardi 28 juin 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le six cent cinquante et unième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la province de l'Ontario, concernant le matériel pornographique, présentée par l'honorable député de Leeds—Grenville (M<sup>me</sup> Cossitt) le mardi 28 juin 1983, et qu'il constate que la pétition n'est pas conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président informe la Chambre qu'elle a reçu une opposition signée par les députés de Don Valley-Est, York-Centre, Mississauga-Nord, Scarborough-Ouest, Gatineau, Grand Falls—White Bay—Labrador, Burin—Saint-Georges, Laurier, Willowdale, Sudbury et Bellechasse, qui lui a été transmise aux termes de l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970, relativement au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province de Terre-Neuve.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que le texte de cette opposition soit imprimé en appendice aux *Procès-verbaux* de ce jour.

Madame le Président informe la Chambre qu'elle a reçu une opposition signée par les députés de Skeena, Regina-Est, Winnipeg—St. James, Kootenay-Ouest, The Battlefords—Meadow Lake, Humboldt—Lake Centre, Spadina, Broadview—Greenwood, Saskatoon-Est et Nanaimo—Alberni qui lui a été transmise aux termes de l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970, relativement au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province de la Colombie-Britannique.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que le texte de cette opposition soit imprimé en appendice aux *Procès-verbaux* de ce jour.

Madame le Président informe la Chambre qu'elle a reçu une opposition signée par les députés de Terrebonne, Joliette, Labelle, Dollard, La Prairie, Pontiac—Gatineau—Labelle, Chicoutimi, Saint-Denis, Lévis et Montréal—Sainte-Marie, qui lui a été transmise aux termes de l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970, relativement au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province de Québec.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que le texte de cette opposition soit imprimé en appendice aux *Procès-verbaux* de ce jour.